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Kuulemistilaisuus Rouhialan koulun mahdollisesta lakkauttamisesta ja yhdistymisestä 
Päämajakouluun 
 
Kuntalain 22 §:n edellyttämä kuulemistilaisuus Rouhialan koulun mahdollisesta lakkauttamisesta. 
 
Aika: 17.10.2023 klo 18.00-20.16 
Paikka: Rouhialan koulu 
Läsnä: Osallistujat erillisen listan mukaan 
 Antti Pakarinen, kasvatus- ja opetuslautakunnan varapuheenjohtaja 
 Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja 
 Seija Manninen, opetusjohtaja 
 Heikki Väätäinen, rehtori, muistionlaatija 
 
Kuulemistilaisuuden Perusteet: 
Mikkelin kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 18.6.2018 § 71 kaupunkirakenneselvityksen, jossa 
linjattiin, että Rouhialan koulu yhdistyy Päämajakouluun uuden Saimaanportin yhtenäiskoulun 
valmistuttua, jolloin Päämajakoululta vapautuvat kotitalouden opetustilat voidaan remontoida 
luokkakäyttöön. Saimaanportin yhtenäiskoulu otetaan käyttöön 1.3.2024. 
 
Kasvatus- ja opetuslautakunnan varapuheenjohtaja Antti Pakarinen avasi tilaisuuden ja kertoi illan 
kulusta. Paikalla olleet viranhaltijat ja luottamushenkilöt esittäytyivät. Pakarinen toimi illan 
puheenvuorojen jakajana. 
 
Opetusjohtaja Seija Manninen kertoi taustaa Mikkelin kaupungin kaupunkirakennesuunnitelmasta, 
oppilasennusteista sekä taloustilanteesta. Lisäksi selvitettiin päätöksenteon aikataulua. 
 

- Vanhemmat arvoivat saavutettavat todelliset säästöt mitättömiksi suhteessa kaupungin 
toimintakuluihin. Rouhialan koulun vuokratulojen poistuminen koulutuksen tulosalueelta 
ei vähennä kaupungilta säästöjä, jos kiinteistö jää kaupungille. 

- Vuoden 2018 kaupunkirakennesuunnitelmaa toivottiin pohdittavan uudelleen ja 
arvioitavan sitä tähän hetkeen, koska suunnitelman valmistumisesta on kulunut jo yli viisi 
vuotta. 

- Koulukuljetusten järjestelyt aiheuittivat paljon keskustelua. Vanhemmilla oli iso huoli 
lasten kuljetusten järjestämisestä ja turvallisesta koulutiestä. Vanhemmat epäilivät linja-
autovuorojen riittämistä kaikkien oppilaiden tarpeisiin. Kyseltiin, miten varmistetaan, että 
kuljetusoppilaat tulevat varmasti mahtumaan linja-autokuljetukseen? 

- Arvioitiin, että vanhempien henkilöautoliikenne tulee lisääntymään paljon Päämajan 
ympäristössä, koska vanhemmat eivät laita 6-7 vuotiasta lasta linja-autolla keskustaan. 

- Huolta herätti uusien asukkaiden hakeutuminen alueelle, jos koulu häviää pois. Alueen 
veto- ja elinvoima tulee laskemaan koulun lakkautuksella. 

- Huolta aiheutti kaikkien oppilaiden mahtuminen Päämajaan, vaikka kotitalousluokan 
paikalle rakennettaisiinkin kaksi luokkaa. 

- Vanhemmat epäilivät kuulemistilaisuuden todellisuutta ja aitoutta, onko päätös oikeasti jo 
tehty? 

- Sivistysjohtaja kertasi päätöksen tekoon liittyvää toimintaa. Viranhaltijat valmistelevat ja 
päättäjät päättävät asiat. 
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- Kysyttiin, voisiko Rouhialaan laittaa jatkossa 1.-2.luokkia koko alueelta ja pitää koulu 
pienten lasten kouluna? 

- Päämajan piha herätti paljon keskustelua ja Rouhialan pihaa pidettiin huomattavasti 
parempana ympäristönä, jossa on metsää ja paremmat mahdollisuudet pienten lasten 
leikkeihin. 

- Vanhempien mielestä on suuri arvo, että lapsi pystyy kulkemaan koulumatkan itse jalan tai 
pyörällä. Pieni tai erityislapsi pääsee helposti lähellä olevaan kouluun ilman 
kuljetusjärjestelyitä. 

- Vanhemmat ottivat esille myös työhyvinvoinnin. Olisi hyvä miettiä myös opettajien 
näkökulmasta työympäristöä ja työssä jaksamista. Arvioitiin, että Rouhialan ympäristö lisää 
työhyvinvointia. 

- Lapsien todellinen kuuleminen herätti myös keskustelua: onko lapsia kuultu riittävästi? 
Onko lapsivaikutusten arviointi tehty oikein ja riittävällä tavalla? Ehdotettiin uutta lasten 
kuulemista yhdessä oman huoltajan kanssa. Keskustelut lasten kanssa ovat aiheuttaneet 
lapsissa uhkan tunnetta ja turvattomuutta. 

- Vanhemmat ehdottivat aikalisän ottamista lakkautuspäätöksessä. Rouhiala on turvallinen 
ja hyvä oppimisympäristö pienille lapsille, pito- ja vetovoima ovat hyvät. 

- Lisäksi peräänkuulutettiin koko prosessin valmistelua ja aikataulua. 
- Paikalla olleet luottamushenkilöt lupasivat tuoda esille vanhempien huolia omissa 

poliittisissa ryhmissä ja näin viedä vanhempien kuulemista eteenpäin. 
 
 
Liitteet 

- Kutsu kuulemistilaisuuteen 
- Osallistujaluettelot 

 
 
Heikki Väätäinen 
muistionlaatija 


